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CONSILIUL JUDEŢEAN CONSTANŢA 
 

 
Nr. 15130/04.06.2018 
 
 
 
 
 
 

PROCES VERBAL 
 
 

Încheiat astăzi  30.05.2018  la ședința ordinară a 
Consiliului Județean Constanța 

 
 
 Şedinţa ordinară a fost convocată de către Domnul Țuțuianu Marius Horia - 
Președinte al Consiliului Județean Constanța, astăzi, 30.05.2018, ora 13.00,  în Sala 
,,Remus Opreanu” din cadrul Palatului Administrativ – Consiliul Judeţean 
Constanţa, în conformitate cu prevederile art.94, alin.1 şi 3 din Legea  nr.215/2001,  
privind administraţia publică locală. 
 La sedinţă participă: domnul Țuțuianu Marius Horia - Președintele Consiliului 
Județean Constanța, domnul Palaz Claudiu-Iorga - Vicepreşedinte al Consiliului 
Judeţean Constanţa, domnul Learciu Dumitru Daniel - Vicepreședinte al Consiliului 
Judeţean Constanţa, doamna Belu Mariana - Secretarul Județului Constanța, 
consilieri judeţeni, managerii instituțiilor subordonate Consiliului Județean 
Constanța, directorii direcţiilor de specialitate din aparatul propriu al Consiliului 
Judeţean Constanţa. 
          De asemenea, în sală, sunt prezenți reprezentanți mass media.  
          Lipsesc următorii consilieri județeni: domna Lokman Ionela.  
 
 

X 
 
Ordinea de zi: 
1. Proiect de hotărâre privind aprobarea Protocolului de colaborare cu Asociaţia 

RELOCAMP. 
      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia  
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2. Proiect de hotărâre privind aprobarea dezmembrării imobilului Centrul de 

Plasament “Traian” Constanţa (lot 1, lot 2) şi alipirea lotului 2 la imobilul Centrul 
Şcolar pentru Educaţie Incluzivă “Maria Montessori” Constanţa. 

      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia  
 
3. Proiect de hotărâre privind împuternicirea Regiei Autonome Judeţene de 

Drumuri şi Poduri Constanţa să achiziţioneze servicii de cadastare, servicii de 
expertiză tehnică şi servicii de întocmire documentaţii tehnice pentru drumuri 
judeţene, poduri şi podeţe. 

      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 
  
4. Proiect de hotărâre privind modificarea listei de investiţii pentru Regia Autonomă 

de Drumuri şi Poduri Constanţa în reorganizare, in judicial reorganisation, en 
redressment pe anul 2018. 

      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia.  
 
5. Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea Anexei nr.6 din Hotărârea 

Consiliului Judeţean Constanţa nr.10/2018 privind stabilirea unor tarife, taxe şi 
taxe speciale pentru anul 2018. 

      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 
  
 
6. Proiect de hotărâre privind aprobarea rezultatului evaluării anuale a 

managementului doamnei Apostoleanu Corina, director la Biblioteca Judeţeană 
“I.N.Roman” Constanţa. 

      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia.  
 
7. Proiect de hotărâre privind aprobarea rezultatului evaluării anuale a 

managementului doamnei Voivozeanu Doina, director general la Centrul 
Cultural Judeţean Constanţa “Teodor T.Burada”. 

      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 
 
8. Proiect de hotărâre privind aprobarea rezultatului evaluării anuale a 

managementului doamnei Dumitrescu Elena Daniela, director general la Teatrul 
de Stat Constanţa.  

      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 
 
9. Proiect de hotărâre privind aprobarea rezultatului evaluării anuale a 

managementului doamnei Păuleanu Doina, director la Muzeul de Artă Constanţa. 
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      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 
 
10. Proiect de hotărâre privind aprobarea rezultatului evaluării anuale a 

managementului domnului Bîlbă Adrian, director general/manager general la 
Complexul Muzeal de Ştiinţe ale Naturii Constanţa. 

      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 
 
11. Proiect de hotărâre privind aprobarea comisiei de evaluare finală a 

managementului de la Muzeul de Artă Constanţa. 
      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia.  
 
12. Proiect de hotărâre privind aprobarea comisiei de evaluare finală a 

managementului de la Complexul Muzeal de Ştiinţe ale Naturii Constanţa. 
      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia.  
 
13. Proiect de hotărâre privind aprobarea rezultatului final al concursului, proiectului 

de management câştigător şi durata pentru care se va încheia contractul de 
management la Teatrul pentru Copii şi Tineret Constanţa “Căluţul de mare”. 

      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia.  
 
14. Proiect de hotărâre privind acordarea unui ajutor financiar doamnei Tănase 

Mariana pentru minorul Tănase Romel. 
      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia.  
 
15. Proiect de hotărâre privind acordarea unui ajutor financiar tinerelor Stan Alina-

Georgiana şi Stan Veronica Ionica. 
      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia.  
 
16. Proiect de hotărâre privind acordarea unui ajutor financiar doamnei Iovan 

Simona-Mihaela pentru minorul Iovan Ionel-Daniel. 
      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia.  
 
 
17. Proiect de hotărâre privind modificarea Organigramei şi a Statului de funcţii de 

la Teatrul pentru Copii şi Tineret Constanţa “Căluţul de mare”. 
      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 
 
18. Proiect de hotărâre privind aprobarea constituirii Asociaţiei de Dezvoltare 

Intercomunitară “Turism Dobrogea”, a Actului constitutiv şi Statutului acesteia. 
      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 
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19. RETRAS Proiect de hotărâre privind aprobarea Programului judeţean de 

dezvoltare prin susţinerea învăţământului preşcolar, primar şi gimnazial din 
mediul rural al judeţului Constanţa, pentru perioada 2018-2020.  

      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 
 
20. Proiect de hotărâre privind actualizarea Programului de transport public de 

persoane prin curse regulate în trafic judeţean, valabil în perioada 2014-2019, 
aprobat prin HCJC nr. 400/2013. 

      Iniţiator : Vicepreşedinte – Palaz Claudiu Iorga  
 
21. Proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii licenţelor de traseu pentru 

efectuarea transportului public de persoane prin curse regulate speciale, conform 
Legii serviciilor de transport public local nr. 92/2007, operatorului de transport  
S.C. Romvivat SRL. 

      Iniţiator :  Vicepreşedinte – Palaz Claudiu Iorga 
 
22. Proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii licenţelor de traseu pentru 

efectuarea transportului public de persoane prin curse regulate speciale, conform 
Legii serviciilor de transport public local nr. 92/2007, operatorului de transport  
SC Black & White Travel SRL. 

      Iniţiator : Vicepreşedinte – Palaz Claudiu Iorga 
 
23. Proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii licenţelor de traseu pentru 

efectuarea transportului public de persoane prin curse regulate speciale, conform 
Legii serviciilor de transport public local nr. 92/2007, operatorului de transport  
SC Creditnet SRL. 

      Iniţiator : Vicepreşedinte – Palaz Claudiu Iorga 
 
24. Proiect de hotărâre privind completarea Regulamentului pentru efectuarea 

serviciului de transport public judeţean de persoane aprobat prin HCJC nr. 
253/2008. 

     Iniţiator : Vicepreşedinte – Palaz Claudiu Iorga 
 
25. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării Studiului de fezabilitate, a 

indicatorilor tehnico-economici şi a cofinanţării investiţiilor pentru „Proiectul 
regional de dezvoltare a infrastructurii de apă şi apă uzată în aria de operare a SC 
RAJA SA Constanţa în perioada 2014-2020. 

      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia.  
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26. Proiect de hotărâre privind  aprobarea regimului finanţărilor nerambursabile din 
fondurile bugetului judeţean – domeniul Sport. 

      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia.  
 
 
27. Proiect de hotărâre privind  aprobarea Protocolului de colaborare cu Direcţia 

Generală Anticorupţie, în vederea implementării Proiectului “VORBESC, 
GÂNDESC ŞI ACŢIONEZ – PRO INTEGRITATE. 

      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia.  
 
28. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli şi a listei 

de investiţii pentru Spitalul Clinic de Pneumoftiziologie Constanţa. 
      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 
 
29. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării Bugetului de Venituri şi 

Cheltuieli pe anul 2018 la Teatrul de Copii şi Tineret Constanţa “Căluţul de 
mare”. 

      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 
 
30. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării Bugetului de Venituri şi 

Cheltuieli şi a listei de investiţii aferente anului 2018 pentru Direcţia  Generală 
de Evidenţă a Persoanelor Constanţa. 

      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia.  
  
31. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetului judeţean Constanţa 

pentru trimestrul I al anului 2018. 
      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia.  
 
32. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului judeţean şi a listei de investiţii 

pe  anul 2018. 
      Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia.  
 
 
33. Proiect de hotărâre privind acordarea drepturilor de uz și servitute în favoarea E-

Distribuție Dobrogea S.A. asupra bunurilor imobile, proprietate publică a 
Județului Constanța, necesare amplasării instalației de racordare pentru 
alimentarea cu energie electrică a imobilului ,,Policlinica 2ˮConstanța. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 
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34. Proiect de hotărâre privind desemnarea și validarea ca membru în cadrul 
Autorității Teritoriale de Ordine Publică Constanța a unui consilier județean. 

Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 
 
35. Prezentarea plângerii prealabile la Hotărârile Consiliului Județean nr.133-

135/2018. 
 
 

X 
 
 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Bună ziua tuturor! Vă rog să luați loc. Astăzi pe 
ordinea de zi avem 32 de proiecte și 3 proiecte pe ordinea suplimentară. Pot să dau 
citire proiectelor de pe ordinea suplimenatră? 
D-na Belu Mariana: O secundă, domnule președinte, să fac prezența.  
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Doamna Belu, o să vă rog să faceți prezența.  
D-na Belu Mariana: Sunt 35 de consilieri județeni prezenți, ședința este legal 
constituită.  
Dl. Țuțuianu Marius Horia: După cum spuneam, avem 32 de proiecte pe ordinea 
de zi și 3 proiecte pe ordinea suplimentară. O să dau citire proiectelor de pe ordinea 
suplimentară. 

- Cine este de acord cu ordinea suplimentară? Împotrivă? Abțineri? Vă 
mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 35 voturi pentru. 
 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

- Cine este de acord cu întreaga ordine înscrisă pe convocator? Împotrivă? 
Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 35 voturi pentru. 
 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Înainte de a începe ședința de Consiliu Județean, cum 
am stabilit, o să vă rog să ascultăm, fiind Anul Centenarului, Imul de stat al 
României.  
 
<< se intonează Imnul de stat al României>> 
 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Proiectul nr. 19 este retras de pe ordinea de zi, pentru 
mai mută documentare. 
1. Proiect de hotărâre privind aprobarea Protocolului de colaborare cu Asociaţia 

RELOCAMP. 
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- Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru. A venit și domnul Zahariuc.  
 
 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea dezmembrării imobilului Centrul de 

Plasament “Traian” Constanţa (lot 1, lot 2) şi alipirea lotului 2 la imobilul Centrul 
Şcolar pentru Educaţie Incluzivă “Maria Montessori” Constanţa. 

- Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru. 
 
       
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
3. Proiect de hotărâre privind împuternicirea Regiei Autonome Judeţene de 

Drumuri şi Poduri Constanţa să achiziţioneze servicii de cadastare, servicii de 
expertiză tehnică şi servicii de întocmire documentaţii tehnice pentru drumuri 
judeţene, poduri şi podeţe. 

   - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru. 
 
     
 Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
4. Proiect de hotărâre privind modificarea listei de investiţii pentru Regia Autonomă 

de Drumuri şi Poduri Constanţa în reorganizare, in judicial reorganisation, en 
redressment pe anul 2018. 

  - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru.  
 
      
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
5. Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea Anexei nr.6 din Hotărârea 

Consiliului Judeţean Constanţa nr.10/2018 privind stabilirea unor tarife, taxe şi 
taxe speciale pentru anul 2018. 

      - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru. 
 
  
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
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6. Proiect de hotărâre privind aprobarea rezultatului evaluării anuale a 
managementului doamnei Apostoleanu Corina, director la Biblioteca Judeţeană 
“I.N.Roman” Constanţa. 

       - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru. 
 
 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
7. Proiect de hotărâre privind aprobarea rezultatului evaluării anuale a 

managementului doamnei Voivozeanu Doina, director general la Centrul 
Cultural Judeţean Constanţa “Teodor T.Burada”. 

       - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru. 
 
 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
8. Proiect de hotărâre privind aprobarea rezultatului evaluării anuale a 

managementului doamnei Dumitrescu Elena Daniela, director general la Teatrul 
de Stat Constanţa.  

       - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru. 
 
 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
9. Proiect de hotărâre privind aprobarea rezultatului evaluării anuale a 

managementului doamnei Păuleanu Doina, director la Muzeul de Artă Constanţa. 
- Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 

D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru. 
 
 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
10. Proiect de hotărâre privind aprobarea rezultatului evaluării anuale a 

managementului domnului Bîlbă Adrian, director general/manager general la 
Complexul Muzeal de Ştiinţe ale Naturii Constanţa. 

       - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru. 
 
 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
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11. Proiect de hotărâre privind aprobarea comisiei de evaluare finală a 
managementului de la Muzeul de Artă Constanţa. 

      - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru. 
 
  
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
12. Proiect de hotărâre privind aprobarea comisiei de evaluare finală a 

managementului de la Complexul Muzeal de Ştiinţe ale Naturii Constanţa. 
      - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru.  
 
 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
13. Proiect de hotărâre privind aprobarea rezultatului final al concursului, proiectului 

de management câştigător şi durata pentru care se va încheia contractul de 
management la Teatrul pentru Copii şi Tineret Constanţa “Căluţul de mare”.  

 
Dl. Crușoveanu Marian: Domnule președinte, noul domn director este în sală? 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Nu știu dacă este în sală. Va veni săptămâna aceasta, 
încă nu i-am semnat contractul. 
Dl. Crușoveanu Marian: Voiam să îl cunoaștem și noi.  
Dl. Țuțuianu Marius Horia: De la viitoarea ședință va fi prezent în sală, se va 
prezenta și presupun că îi veți pune câteva întrebări și vă va răspunde.  
      - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru.  
 
       
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
14. Proiect de hotărâre privind acordarea unui ajutor financiar doamnei Tănase 

Mariana pentru domnul Tănase Romel. 
 
Vă ascult domnule consililer. 
Dl. Iordache Marian: Suntem de acord cu acordarea acestor ajutoare dar, aș dori 
ca pentru ședința următoare să facem un amenadment la HCJ nr.124 din aprilie, 
respectiv, un beneficiar, care are ajutor financiar de urgență, să beneficieze o singură 
dată, anual. Să încercăm să introducem pe ordinea de zi acest subiect. 
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Dl. Țuțuianu Marius Horia: Da. Mi se pare un punct de vedere pertinent. În ședința 
din data de 15 vă aștept la mine să pregătim un amendament la acest proiect și îl vom 
susține. 
D-na.Belu Mariana: Să pregătim un proiect prin care să îl modificăm. 
Dl. Iordache Marian: Vă mulțumesc. 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Și eu vă mulțumesc. 
      - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru.  
 
      
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
15. Proiect de hotărâre privind acordarea unui ajutor financiar tinerelor Stan Alina-

Georgiana şi Stan Veronica Ionica. 
      - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru.  
 
       
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
16. Proiect de hotărâre privind acordarea unui ajutor financiar doamnei Iovan 

Simona-Mihaela pentru minorul Iovan Ionel-Daniel. 
      - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru. 
 
 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
17. Proiect de hotărâre privind modificarea Organigramei şi a Statului de funcţii de 

la Teatrul pentru Copii şi Tineret Constanţa “Căluţul de mare”. 
      - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru.  
 
       
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
18. Proiect de hotărâre privind aprobarea constituirii Asociaţiei de Dezvoltare 

Intercomunitară “Turism Dobrogea”, a Actului constitutiv şi Statutului acesteia. 
      - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru.  
       
Dl. Țuțuianu Marius Horia:  
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19. RETRAS Proiect de hotărâre privind aprobarea Programului judeţean de 
dezvoltare prin susţinerea învăţământului preşcolar, primar şi gimnazial din 
mediul rural al judeţului Constanţa, pentru perioada 2018-2020.  

      
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
20. Proiect de hotărâre privind actualizarea Programului de transport public de 

persoane prin curse regulate în trafic judeţean, valabil în perioada 2014-2019, 
aprobat prin HCJC nr. 400/2013. 

      - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru.  
 
       
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
21. Proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii licenţelor de traseu pentru 

efectuarea transportului public de persoane prin curse regulate speciale, conform 
Legii serviciilor de transport public local nr. 92/2007, operatorului de transport  
S.C. Romvivat SRL. 

      - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru.  
 
       
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
22. Proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii licenţelor de traseu pentru 

efectuarea transportului public de persoane prin curse regulate speciale, conform 
Legii serviciilor de transport public local nr. 92/2007, operatorului de transport  
SC Black & White Travel SRL. 

      - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru. 
 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
23. Proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii licenţelor de traseu pentru 

efectuarea transportului public de persoane prin curse regulate speciale, conform 
Legii serviciilor de transport public local nr. 92/2007, operatorului de transport  
SC Creditnet SRL. 

      - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru.  
 
       
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
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24. Proiect de hotărâre privind completarea Regulamentului pentru efectuarea 
serviciului de transport public judeţean de persoane aprobat prin HCJC nr. 
253/2008. 

 
O să îi dau cuvântul domnului Palaz, întrucât este inițiatorul acestui proiect, să 

spună câteva cuvinte, să dea câteva explicații cu privire la acest proiect. 
Dl. Palaz Claudiu-Iorga: Spuneți, vă ascult.  
Dl. Iordache Marian: Întrebarea era, dacă nu putem suporta costurile pentru 
transportul veteranilor de război, având în vedere că ei sunt foarte puțini. Trebuie să 
facem acest serviciu pentru veteranii de război. Eu cred că este un semn de respect 
din partea noastră a Consiliului Județean față de aceste persoane. Mai ales că sunt și 
foarte puțini și sunt și foarte în vârstă.  

În general, operatorii de transport doar prin simpla obligare cu un document  
făcut de Consiliul Județean nu o să respecte acest lucru și mulți dintre ei s-ar putea 
să se trezească dați jos din mijloacele de transport. S-a întâmplat în trecut și probabil 
că se va mai întâmpla. Poate ar trebui să găsim o soluție de decontare, atâta tot.  
Dl. Palaz Claudiu-Iorga: Dumneavoastră, acum, îmi cereți să le cerem o facilitate 
transportatorilor când ei au obligația să le acorde transportul gratuit, îmi cereți să le 
plătesc. Mă refer, eu Consiliul Județean, autoritate. Nu cred că este în regulă. Ei au 
obligația să îi transporte gratuit. Ați spus mai devreme că și așa nu sunt mulți. 
Dumneavoastră ați spus. 

Credeți că ar sărăci transportatorii pentru simplul fapt că duc niște amărâți de 
veterani de război mai ales în Anul Centenar pentru acest aspect? Nu am nimic cu 
propunerea dumneavoastră. Mi se pare onorabil din partea transportatorilor, plus că 
aceștia sunt toți în vârstă. Nu cred că se fâțâie în mijloacele de transport prin 
Constanța.  

Nu vrem altceva decât să întărim lucrul acesta pentru că mulți transportatori 
sau șoferi au amnezie de a aplica această lege, și anume, să îi lase pe veterani să îi 
transporte gratuit.  

Dacă o prind în regulament, îi oblig față de consiliu și pot să le aplic cumva 
sancțiuni sau să îi trag de urechi. Dacă o las neprinsă în regulament fac cum vor. 
Deci, nu am nimic dar am lege care spune că trebuie să îi transporte gratuit.  

Și, repet, sunt oameni în vârstă care nu cred că stau toată ziua să se plimbe și 
să le creeze cine știe ce prejudiciu transportatorilor.  

Oricum, transportatorii în următoarea perioada vor trebui să se alinieze la niște 
regulamente impuse de minister, nu cum au făcut până acum. Dar, în ședința 
următoare o să vă prezint acest lucru.  

Deci, acum dacă tot ați ridicat această problemă mi-am și exprimat punctul de 
vedere pe care voiam să îl spun și pentru care voiam să vă prezint oportunitatea 
acestui proiect de hotărâre.  



13 
 

Dl. Matei Radu Bogdan: Dacă îmi permiteți. Deci, dacă am înțeles corect, nu 
sărăcesc transportatorii și este onorabil pentru ei dar, nu sărăcim nici noi și este 
onorabil și pentru noi. Dar, esența acestui proiect este să vă creați o pârghie să luați 
de urechi transportatorii, că așa v-ați expimat. Poate sunt eu tendențios.  
Dl. Palaz Claudiu-Iorga: Nu, v-am spus că dacă nu vor respecta transportul gratuit 
al acestor veterani. Vi se pare în neregulă faptul că sancționez transportatorul pentru 
că nu lasă un amărât de veteran de război să meargă cu mașina? Nu înțeleg aici, cu 
ce am greșit? 
Dl. Matei Radu Bogdan: Nu! Am cerut clarificări. Nu vă înțelegeam intenția.  
Dl. Palaz Claudiu-Iorga: Da! Vor fi sancționați dacă nu primesc veteranii de război 
să călătorească gratuit!  
D-na.Belu Mariana: Aș vrea să fac o clarificare. 
Dl. Niculescu George: Ei oricum încălcau legea.  
Dl. Palaz Claudiu-Iorga: Și spuneau că nu este clară legea și nu sunt siguri dacă 
vor să facă acest lucru. Atunci o prindem în regulament să fie foarte clară.  
D-na.Belu Mariana: Aș vrea să fac o completare, dacă îmi perimteți. Orice 
subvenție pe care o dai unei entități, că este privată, că este publică, intră sub 
incidența ajutorului de stat.  

Sigur că da, putem să suportăm din bugetul județului dar va trebui să luăm 
avizul Consiliului Concurenței. 
Dl. Iordache Marian: Nu trebuie. 
D-na.Belu Mariana: Ba da! Inclusiv pentru finanțările sportive pe Legea nr.69, 
dacă vreți să știți, trebuie să nu se considere ajutor de stat.  
Dl. Iordache Marian: Acest tip de ajutor de care vorbiți dumneavoastră se face doar 
cu notificare. Nu trebuie aviz ci doar să se notifice Consiliul Concurenței în legătură 
cu acest subiect. 
D-na.Belu Mariana: Asta am vrut să spun, pentru a nu fi considerat ajutor de stat. 
De aceea trebuie notificat. 

Asta vreau să vă spun, inclusiv acele finanțări pe Legea nr.69, a sportului, 
intră sub incidența acelei directive a ajutorului de stat.  

Nu este nicio greutate ca noi să facem acest lucru și să avizăm Consiliul 
Concurenței, ca să înțelegeți despre ce este vorba. 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Având legislație în vigoare, cred că nu este nicio 
problemă.   
      - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru.  
 
      
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
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25. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării Studiului de fezabilitate, a 
indicatorilor tehnico-economici şi a cofinanţării investiţiilor pentru „Proiectul 
regional de dezvoltare a infrastructurii de apă şi apă uzată în aria de operare a SC 
RAJA SA Constanţa în perioada 2014-2020. 
 
Vă ascult, domnule consilier.  

 
Dl. Iordache Marian: Nu am înțeles din expunerea de motive și din referate, din 
rapoarte, ce se modifică? Sau se subînțelege că primăria Agigea, parcă, nu? Nu are 
cei 2% pentru cofinanțarea proiectului. Pentru cei 2,6 km de conductă. Eu nu cred 
că nu are această sumă.  
D-na.Belu Mariana: Doamna de la investiții, doamna Tănasă, Vă rog să explicați.  
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Au suferit mici modificări și trebuie o nouă aprobare. 
Cred că am fost foarte clar. 
D-na Tănasă Getuța: Conducta de aducțiune, reabilitată, în lungime de aproximativ 
20 mii ml, în mod eronat a fost trecută în indicatorii de la Agigea. În realitate ea 
făcând parte din domeniul public al Județului.  

Motiv pentru care acum se rectifică această eroare și este trecută la noi, așa 
cum este și firesc. Datorită introducerii în indicatorii județului Constanța a acestei 
conducte, în mod normal, se modifică și cofinanțarea acestui proiect din partea 
Consiliului Județean. 
D-na.Belu Mariana: A fost o eroare a consultantului.  
Dl. Țuțuianu Marius Horia: A fost o eroare și tot prin hotărâre de consiliu trebuie 
modificată. 
      - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru.  
 
       
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
26. Proiect de hotărâre privind  aprobarea regimului finanţărilor nerambursabile din 

fondurile bugetului judeţean – domeniul Sport. 
 
Vă ascult. 
 

Dl. Matei Radu Bogdan: Acum cât timp a fost trimisă documentația pentru acest 
proiect?  
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Poftim? 
Dl. Matei Radu Bogdan: Documentația, a fost foarte stufoasă și am primit-o acum 
și a fost foarte puțin timp. 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Este un proiect. 
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Dl. Matei Radu Bogdan: Puțin timp, acum jumătate de oră și documentația, dacă 
este la fel de stufoasă ca cea de anul trecut, înseamnă că sunt aproape 200 de pagini.  

Nu vrem în niciun caz să ratăm finanțarea pe Legea nr. 350 doar că am fi vrut 
să avem și noi măcar o zi să citim documentația, poate sunt schimbări sesizabile. 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Da. Sunt de acord cu dumneavoastră dar timpul este 
destul de scurt. Dacă dumneavostră doriți să nu facem aceste finanțări pe Legea 
nr.350.. 
Dl. Matei Radu Bogdan: Dorim, dorim! Am spus că nu vrem să ratăm. Dar, mi se 
pare că ne strângeți mâna, hai că este important, hai repede acuma. 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Nu. V-am spus că este termenul foarte scurt. 
      - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru. 
 
 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
27. Proiect de hotărâre privind  aprobarea Protocolului de colaborare cu Direcţia 

Generală Anticorupţie, în vederea implementării Proiectului “VORBESC, 
GÂNDESC ŞI ACŢIONEZ – PRO INTEGRITATE. 

      - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru.  
 
  
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
28. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli şi a listei 

de investiţii pentru Spitalul Clinic de Pneumoftiziologie Constanţa. 
 
Vă ascult domnule consilier. 

 
Dl.Goidea Florin:  Întrucât trecem la bugete, aș vrea să ni se explice, poate că unii 
domni consilieri știu dar, am văzut că de fiecare dată, la alte bunurii și servicii pentru  
întreținere/funcționare, sumele sunt codul cu 30 la entități și 50 la Consiliul Județean. 
Adică, vorbesc pentru toate bugetele care vor veni la votat, sunt destul de mari. 
Uneori se ridică la 36% din valoarea sumei alocate entității respective.  

Să vă dau exemplu concret, la Direcția Evidența Persoanei, bunuri/servicii 
sunt 76 mii și rate o grămadă, furnituri de birou etc., alte bunuri și servicii pentru 
întreținere și funcționare 396. 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: La ce proiect, domnule consilier? 
Dl.Goidea Florin: la toate proiectele care vor veni. Este o chestie generală. Poate 
ne explică cineva de la contabilitate-financiar ce reprezintă aceste, mă refer la coduri, 
dânșii știu foarte bine, 30 și 50. 
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Dl. Țuțuianu Marius Horia: Doamna Cristache. 
D-na Cristache Florina: Bună ziua. În general, sunt cheltuieleile care nu sunt 
nominalizate în articolele bugetare și, în general, sunt cheltuieli de funcționare. 
Punctual, ar trebui discutat la nivel de fiecare instituție, dacă considerați necesar. 
Însă, la comisie, s-au prezentat toate.  
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Bun. Presupun că în comisia de buget-finanțe se vor 
discuta și li se vor pune doamnelor directoare toate întrebările.  
      - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru.  
 
       
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
29. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării Bugetului de Venituri şi 

Cheltuieli pe anul 2018 la Teatrul de Copii şi Tineret Constanţa “Căluţul de 
mare”. 

       - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru.  
 
     
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
30. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării Bugetului de Venituri şi 

Cheltuieli şi a listei de investiţii aferente anului 2018 pentru Direcţia  Generală 
de Evidenţă a Persoanelor Constanţa. 
 
Domnule consilier, vă ascult. 
 

Dl. Iordache Marian: Am o rugăminte. Domnul director general sau un 
reprezentant al direcției să ne explice ce înseamnă: programul informatic de 
contabilitate, în valoare de aproximativ 40.000 euro. Mi se pare exagerată suma și 
poate există o explicație. 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Imediat vă dă o explicație domnul director, este în 
sală și cred că va fi foarte concis și punctual în răspuns.   
Dl. Ion Constantin: Bună ziua. Rectificăm lista de investiții pentru a putea demara 
procedura de achiziție a aplicației de contabilitate, mai explicit, pentru direcția 
noastră.  

Această valoare și această completare de listă ne vor da voie să dăm drumul 
procedurii pe Legea nr.98 de achiziție. 

Este o valoare estimată pe baza catalogului electronic pe care îl putem 
consulta.  
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Dl. Țuțuianu Marius Horia: Presupun că este pentru întreaga direcție pe care o 
conduceți.  
Dl. Ion Constantin:Este pentru toată  Direcţia Generală de Evidenţă a Persoanelor 
Constanţa. 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Și este un preț estimativ. Nicidecum nu cred că va fi 
acesta prețul.  
Dl. Ion Constantin: Este un preț estimativ. Este deschiderea unei linii bugetare 
pentru a putea să ne apucăm de treabă. După aceea în funcție de strategia pe care o 
aplicăm o să ajungem și la valoarea finală.  
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Bun. Domnule consilier, este în regulă? 
Dl. Iordache Marian: Este o valoare foarte mare. Estimarea unui program 
informatic de contabilitate este de 10.000 euro dar nici într-un caz 40.000 euro. Nu 
vreau să îl contest pe domnul director dar, mi se pare enorm. 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Direcţia Generală de Evidenţă a Persoanelor este 
foarte mare. Nu este vorba de un program de contabilitate primară.  
Dl. Iordache Marian: Vorbim de contabilitate. 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Domnule Ion Constantin, vreau să explicați pe larg ce 
înseamnă un program de contabilitate primară și un program de contabilitate la 
Direcţia Generală de Evidenţă a Persoanelor Constanța. 
Dl. Ion Constantin: Condițiile în acest moment pentru o contabilitate în sistemul 
administrativ sunt foarte complicate pentru că, mai avem și aplicația FOREXEBUG, 
cea de la Trezoreria statului, care ne obligă să încărcăm foarte multe date din 
contablilitatea noastră. Aici, toate instituțiile au un impas în a introduce aceste date 
pentru că sunt atât de multe că ar trebui să mai angajăm niște oameni doar ca să 
introducă de la tastatură niște date. Aplicațiile din acest moment încearcă să ajungă 
cu legislația la zi.  

Aplicația pe care o avem nu mai corespunde din toate punctele de vedere, 
tocmai de aceea, și pe baza încasărilor în plus pe care le-a avut direcția noastră, ca 
motiv al creșterii activității, să achiziționăm această aplicație să ne ușureze munca.  

În momentul acesta, zic eu, în 2018, administrația înseamnă foarte multă 
putere de calcul pe care o folosim pentru a ne ușura munca și, bineînțeles, cătățeanul 
să fie servit cât se poate de repede.  
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Domule director, am o rugăminte, după ce terminați 
toate procedurile și după ce terminați toate selecțiile de oferte, licitație și așa mai 
departe, o să vă rog să prezentați, întrucât este un preț estimativ, să prezentați 
plenului Consiliului Județean, care a fost prețul final.  
Dl. Ion Constantin: Domnule președinte, veți avea un raport final asupra întregii 
proceduri pe care am aplicat-o pentru această achiziție. 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Perfect. Vă mulțumesc mult.  
       - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
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D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru.  
 
 
Dl. Țuțuianu Marius Horia:  
31. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetului judeţean Constanţa 

pentru trimestrul I al anului 2018. 
       - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru.  
 
       
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
33.Proiect de hotărâre privind acordarea drepturilor de uz și servitute în favoarea E-   
     Distribuție Dobrogea S.A. asupra bunurilor imobile, proprietate publică a        
     Județului Constanța, necesare amplasării instalației de racordare pentru  
     alimentarea cu energie electrică a imobilului ,,Policlinica 2ˮConstanța. 
       - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru. 
 
 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
34. Proiect de hotărâre privind desemnarea și validarea ca membru în cadrul   
     Autorității Teritoriale de Ordine Publică Constanța a unui consilier județean. 
 

Propuneri? Domnul Palaz? 
Dl. Palaz Claudiu Iorga: Domnul Turcu. 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Din partea Partidului Mișcarea Populară, domnul 
Palaz l-a propus pe Domnul Turcu. Domnul Learciu?  
Dl. Learciu Daniel: Nu am propuneri. 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Domnul Learciu nu are prouneri. Domnul Donțu? 
Dl. Donțu Gheorghe: Nu am propuneri. 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Domnul Donțu nu are propuneri. Partidul Național 
Liberal? 
Dl. Iordache Marian: Nu avem propuneri. 
  
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Bun. Vă rog frumos să întocmiți buletinele de vot. 
Voi trece la următoarele două puncte și la sfârșit vă voi spune rezultatul votului. 
 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
36. Prezentarea plângrii prealabile la Hotărârile Consiliului Județean nr.133-

135/2018. 
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Doamna Banciu este în sală? Spuneți-ne despre ce este vorba în prezentarea 

plângerii prealabile la Hotărârile Consiliului Județean nr.133-135/2018.  
D-na Banciu Leila: Domnule președinte, colega mea Mihaela Petrachi are mai 
multe date despre această plângere, am să-i dau ei cuvântul.  
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Perfect! 
D-na Petrachi Mihaela: După cum știți, Federația Tinerilor din Constanța are o 
mulțime de obiecțiuni vis a vis de transmiterea dreptului de administrare a fostului 
cinematograf „Republicaˮ, respectiv, nu li se pare legală. 
 Au o problemă vis a vis de legalitatea și forma în care am transmis dreptul de 
administrare a fostului cinematograf „Republicaˮ, în prezent, Centrul 
Multifuncțional Educativ pentru Tineret „Jean Constantinˮ în sensul că, ei consideră 
nelegală hotărârea privind  acordarea dreptului de administrare către Centrul 
Cultural Județean „Teodor T. Buradaˮ. Modificarea organigramei și regulamentului 
de funcționare al acestei instituții tocmai în scopul creării cadrului în care să se 
desfășoare activitatea acestui Centru Multifuncțional pentru Tineret și bineînțeles a 
trebuit rectificat bugetul aferent acestei instituții, în același scop, respectiv, în 
vederea funcționării sau punerii în funcțiune a acestui Centru Multifuncțional 
Educativ pentru Tineret. 
 Se confundă, dacă vreți, pe legalitate, foarte mult noțiunea de tineri și Centrul 
pentru Tineret, așa cum aceste noțiuni sunt definite de Legea tinerilor, cu ceea ce 
reprezintă în realitate  acest Centru Multifuncțional Educativ pentru Tineret care, așa 
se numește proiectul, așa a fost el denumit pe fonduri europene dar, el se adresează 
tinerilor, copiilor, adulților, mai  multor categorii de beneficiari decât cele 
reglementate prin Legea tinerilor.  
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Doamna Petrachi, ați prezentat, vă mulțumesc foarte 
mult. Acesta este un proiect pe fonduri europene unde trebuie respectați niște indici.  
După ce se termină perioada de 5 ani de zile putem discuta de aceste propuneri. 
 
 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
32.Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului judeţean şi a listei de investiţii 
pe  anul 2018. 
       - Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 
D-na.Belu Mariana: 36 voturi pentru. 
 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: O să mai stăm 3 minute până avem rezultatul votului. 
Să vedem dacă și proiectul privind desemnarea și validarea unui membru A.T.O.P 
trece sau nu trece. Luăm o pauză de 5 minute, da? 
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<< pauză>> 
 
Dl. Donțu Gheorghe: Să intre consilierii în sală! În urma numărării celor 36 de 
voturi valabil exprimate, avem următorul rezultat: candidatul Turcu Daniel a întrunit 
17 voturi pentru și 19 voturi împotrivă. A rămas vacant postul de la A.T.O.P. 
  
 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Vă mulțumesc foarte mult tuturor. Declar ședința 
închisă. O zi bună tuturor! 
 

X 
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